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Eerste lezing (Apok. 7,2-4,9-14) 
Uit het boek der openbaring  

Ik, Johannes, had een visioen. 
Ik zag vier engelen komen met de opdracht de aarde en de zee te bestraffen,  
en vernieling aan te brengen. 
Maar dan dook plots vanuit het oosten een andere engel op. 
Hij riep: ‘Wacht even. 
Breng nog geen schade toe aan het land, de zee en de bomen. 
Eerst moet een teken worden aangebracht op het voorhoofd 
van al wie God trouw is gebleven.’ 
En dan zag ik hoeveel het er waren, 
die zo een teken kregen:  
honderdvierenveertigduizend. 
Ze kwamen uit de twaalf stammen van de Israëlieten. 
Maar daarnaast zag ik ook een enorme menigte, die niemand tellen kon, 
uit alle rassen en stammen en volken en talen. 
Zij stonden voor de troon van God, en voor een onschuldig lammetje.  
Ze droegen witte kleren, en hadden palmtakken in de hand. 
Luid riepen zij: 
`Onze redding komt van God, die op de troon zetelt,  
en van het lam!’ 
Rond de troon stonden de engelen, 
samen met vierentwintig oudsten  
en ook een leeuw, een stier, een mens en een arend.   
Zij bogen diep en bejubelden God: 
‘Lof en heerlijkheid en wijsheid 
en dank en eer en macht en sterkte aan onze God 
tot in alle eeuwigheid, amen!’ 
Toen vroeg mij een van de oudsten: 
`Wie zijn dat in die witte kleren en waar komen zij vandaan?’ 
Ik antwoordde hem: 
`Heer, dat weet ú toch zelf.’ 
Toen zei hij: 
`Dat zijn degenen die grote verdrukking hebben gekend. 
Ze hebben hun kleren wit gewassen 
met het bloed van het lam.’ 

Tweede lezing (1 Joh., 3, 1-3) 
Uit eerste brief van de apostel Johannes  

Vrienden, 
groot is de liefde die de Vader ons betoond heeft! 
Wij worden zijn kinderen genoemd, 
en dat zijn we ook. 
De mensen van de wereld geloven dat niet, 
omdat zij God niet erkennen. 
Lieve  vrienden, 
nu reeds zijn wij Gods kinderen, 



en wat wij zullen zijn weten we nog niet.   
Maar wij weten wel  
dat wij later aan Hem gelijk zullen zijn; 
want wij zullen Hem zien zoals Hij is. 
Wie in die verwachting leeft, 
leeft volgens Gods wil, 
zoals Jezus leeft volgens Gods wil. 

Evangelie (Mt., 5. 1-12) 
Uit het heilig evangelie van onze heer Jezus Christus volgens Matteüs  

Toen Jezus zag dat een grote menigte hem volgde, 
trok hij de bergen in. 
Hij ging zitten, en liet zijn leerlingen bij zich komen. 
En hij sprak hen toe: 
`Gelukkig die nederig van hart willen zijn, 
want zij zullen tot het Rijk van God behoren. 
Gelukkig die verdriet hebben, 
want zij zullen getroost worden. 
Gelukkig die zich zachtmoedig gedragen, 
want zij zullen betekenis hebben bij de mensen. 
Gelukkig die hongeren en dorsten naar een rechtvaardige wereld, 
want zij zullen ooit verzadigd worden. 
Gelukkig die barmhartig zijn, 
want zij zullen zelf barmhartigheid ondervinden. 
Gelukkig die zuiver van gemoed zijn, 
want zij zullen God zien. 
Gelukkig die vrede brengen, 
want zij zullen genoemd worden: kinderen van de Vader. 
Gelukkig als ze jullie vervolgen omdat jullie gerechtigheid nastreven, 
want zo een mensen vormen het Rijk van God.   
Gelukkig zijn jullie, als ze jullie uitschelden 
en jullie van allerlei kwaad betichten omdat jullie mij volgen. 
Weest blij en juicht, 
want jullie gezegend worden in Gods rijk. 

Homilie 

Z en B,  

Ik zou jullie een verhaal willen vertellen.  
Een oud joods verhaal.  
Er was eens een man die zijn hele leven voorbeeldig had geleefd en een goed mens was 
geweest. En nu hij oud geworden was en niet zolang meer te leven had, vroeg hij aan God 
om eens de hemel en de hel te mogen zien. En omdat hij zo een voorbeeldig leven had 
geleid, stond God het hem toe. 

Hij zond een engel om hem te begeleiden.  
En eerst trokken ze naar de hel.  
Wat zagen ze daar? Een grote zaal met prachtige luchters en lange tafels.  
En op die tafels borden en schotels met allemaal van de lekkerste, geurigste spijzen. En aan 
die tafels zaten mensen met stijve armen. En wat ze ook voor moeite deden: ze konden dat 
lekker eten niet aan de mond brengen.  
En de man knikte. Hij had begrepen.  



Inderdaad, dat moet een hel zijn: honger hebben, de spijzen voor u zien staan, de geuren 
opsnuiven, maar er niets van kunnen eten.  

En vandaar trokken ze samen naar de hemel.  
En wat zagen ze daar? Dezelfde zaal, met dezelfde tafels en op die tafels ook borden en 
schotels met dezelfde geurige spijzen, en aan die tafels mensen… met ook stijve armen.  
 
Maar het verschil tussen de hemel en de hel was dat de mensen in de hemel wèl konden 
eten, want ieder stak het eten in de mond van diegene die voor hem zat. 

Z en B, 

Ik vind dit een prachtig verhaal om op vandaag te overwegen.  

Wij herdenken vandaag immers onze heiligen, alle heiligen.  
En ik heb altijd zo een beetje moeite gehad met dat woordje ‘heilig’. 

Misschien is dat omdat we te veel denken aan beelden in de kerk dan aan levende mensen; 
meer aan wat men ervan gemaakt heeft dan aan wat ze zijn en geweest zijn.  
Nochtans heeft het woord ‘heilig’ op zich een heel diepe betekenis, maar kennen we die nog 
wel? 
De stam van het woord ‘heilig’ is ‘Heil’, wat betekent geluk.  
Heiligen zijn gelukkige mensen, zijn mensen die het echte geluk hebben gevonden. 

Maar heiligen zijn ook mensen die heil brengen, die ‘gelukkig’ maken.  
Het komt erop aan goed te zijn voor mekaar, eenvoudig goed te zijn. Dat maakt het leven 
boeiend, dat maakt het leven diep zinvol. Dan wordt het leven een hemel, en niet een hel. 
En wie dat doet mag ‘heilig’ genoemd worden. 

De huismoeder die in eenvoud zorgt voor man en kinderen, die ze gelukkig maakt, zij is 
heilig.  

De arbeider die op zijn werk niet meedoet om anderen uit te lachen die zich niet kunnen 
verweren, hij is heilig.  

De landbouwer, die op zijn land en tussen zijn beesten, zich verbonden weet met Gods 
natuur en met de vele mensen die door zijn arbeid voeding en sterkte zullen vinden, hij is 
heilig 

De verpleegster, die zich niet beperkt tot verzorging alleen, maar die het woord van troost 
spreekt dat de zieke zo nodig heeft, zij is heilig  
 
De oude mens, die niet zoveel meer kan doen, maar die zo geduldig kan luisteren naar de 
mensen rondom zich en die bidt voor al hun noden, hij is heilig 

De student, die nog idealen heeft en droomt van een toekomst waarin hij/zij veel kan 
betekenen voor zijn/haar medemens, hij/zij is heilig 

Zij allemaal, eenvoudig goede mensen, met hun gebreken en hun zwakheden, maar met hun 
goed hart, zij zijn allemaal heilig.  

Zij maken van onze wereld een leefbare wereld, een stukje hemel op aarde.   

Zij zetten zo de traditie verder van de miljoenen en miljoenen goede mensen die ons zijn 
voorgegaan. Al diegenen die reeds de stem van God hebben gehoord: ‘komt, gezegenden 
van mijn Vader’. Al diegenen die wij vandaag gedenken en die de gemeenschap vormen van 
de heiligen. Hun traditie zetten zij verder, en met hen voelen zij zich verbonden. 



Laten we daarom dit feest vieren in dankbaarheid voor zoveel goedheid die mogelijk is 
tussen mensen en die het werk is van God ons aller schepper, ons aller vader.   

 

Pierre Breyne  
Wie wil reageren op deze homilie, kan dit doen via e-mail: pierre.breyne@outlook.com En daar krijg je een 

antwoord op. 

 


